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Bestyrelsesmøde den 23/2 -2008 hos Henning Ettrup, Højbjerg. 
 
Dagsorden 
1: Valg af dirigent og referent.  
2: Bestyrelsesnyt, herunder konstituering. 
3: Økonomi – herunder projektstøtte og kontingentopkrævning.. 
4: Årsmøde. 
5: Ringmærkerkurser. 
6: Foreningsaktiviteter, håndbog m.v. 
7: Eventuelt - herunder næste bestyrelsesmøde. 
 
Ad 1. Til stede: Henning Ettrup (ref), Morten Jenrich Hansen, Kim Skelmose Madsen og Eddie 
Fritze. Afbud: Mark Desholm, Lars Hansen, Michael Højgård Hansen (supl.) og Bjarke Laubek 
(supl.).  
 
Ad 2: Bestyrelsesnyt og konstituering: HE valgt til formand og MJH valgt til kasserer. Foreningen 
har kommenteret det nye oplæg til strategi for ringmærkning. Gedser Fuglestation v. Hans Lind 
kontaktet om de har brug for foreningens støtte i forbindelse med snakken om fortsat drift. Vi 
foretager os intet aktivt uden tilbagemelding. 
 
Ad 3: Økonomi: Saldo 23/2 er 14.500 kr. HE og MJH skal have fuldmagt til at hæve. Det blev 
besluttet at bevilge 1500 kr. til Skagen Fuglestation til anskaffelse af net til brug i forbindelse med 
formidling på Grenen. Kontingentet, der er fastsat til 100 kr. følger kalenderåret. Der skal udsendes 
reminder om betaling til medlemmer fra 06 og 07, der ikke har betalt for 08. Medlemslisten 
opdateres.  ZM anmodes om at udsende opfordringen til medlemskab, som vi har udarbejdet. HE 
tjekker formuleringen. 
 
Ad 4: Årsmøde 08 afholdes lørdag den 29/11 på Nat.Mus. i Århus. Foruden Gen.-fors., Nyt fra ZM 
og CES foreslås et indlæg om mærkning af Havørne i Danmark. ZM spørges om forslag til andre 
emner. Har bestyrelsen forslag? 
 
Ad 5: Der afholdes INTRO-kursus på Blåvand i efteråret 08 (september) eller foråret 09 (april), 
Bent Jacobsen kontaktes (HE ansvarlig). MJH og KSM deltager og Jens Muff Hansen spørges. Jens 
Hjerrilds introduktion til foreningen, sendes til KSM og MJH. Der arbejdes evt. videre på den. 
 
Ad 6: Foreningsaktiviteter: Vi har i år været involveret i offentligt ringmærkerarrangement i januar 
på Sølyst, Brabrand. Deltager igen i Fuglefestivalen til maj 08.Der afholdes CES-møde i marts 08 
og fællesmøde mellem ZM, gruppeformænd og RMF 8/3-08 (håndbog og  etiske regler drøftes). 
Der har været henvendelse vedrørende oprettelse af side med fotos med kendetegn til 
aldersbestemmelse ol. På RMFs hjemmeside. Der arbejdes videre hermed. 
 
Ad 7: Evt. herunder næste møde: Eddie får togbillet refunderet. 
Næste møde lørdag den 23/8-08 hos Kim i Gl. Rye. 
 
24.02.2008 
HE  
 
 
Bestyrelsesmøde den 23/8 -2008 hos Henning Ettrup, Højbjerg. 
 
Dagsorden 
1: Valg af dirigent og referent.  
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2: Bestyrelsesnyt. 
3: Økonomi – herunder projektstøtte og kontingent. 
4: Årsmøde. 
5: Ringmærkerkursus forår 2009. 
6: Skagen Fuglestation. 
7: Foreningsaktiviteter? 
8: Eventuelt. 
 
Ad 1. Til stede: Henning Ettrup (ref.) og Morten Jenrich Hansen.  
 
Ad 2: Bestyrelsesnyt:. Gedser Fuglestation har kontaktet foreningen om økonomisk støtte på til 
fortsat drift af stationen (se pkt. 3). Opfordring fra medlem om at anmode tidligere medlemmer om 
at fortsat at støtte foreningen ved at indbetale kontingent. 
 
Ad 3: Økonomi: Saldo pr. 23/8 er 13.052,23 kr. Herfra skal fraregnes køb af net i Italien samt 
faktura til DK-Hostmaster. Peter Søgård rykkes for original faktura. Det overvejes at flytte kontoen 
til Århusbank, men det kræver noget papirarbejde. HE kontakter banken. Samtidig efterlyses liste 
over indbetalere i 2008. Der har været ca. 20 indbetalere siden sidste Årsmøde. 
CES-forbrug (ca.): 13.320 kr. (incl. Søgård), Italienske net: 2.200 kr. (ca.), Rest ca. 4.400 kr. Der 
indkøbes net for restbeløbet. Der er fremsendt ansøgning til VU om støtte på 4500 kr. til CES-
projektet (er efterfølgende bevilget). Gedser Fuglestation søger om 10.000 kr. i støtte til driften, 
men antyder, at også mindre beløb vil være velkomne. Det foreslås af de tilstedeværende, at bevilge 
1500 kr. til Gedser Fuglestation.  
Anbefaling af, at det generelt afsættes midler til støtte af Fuglestationer, der har ringmærkning på 
programmet som et fast projekt. 
 
Ad 4: Årsmøde og generalforsamling 08 afholdes lørdag den 29/11 på Nat.Mus. i Århus. Foruden 
Gen.-fors., Nyt fra ZM og CES foreslås et indlæg om mærkning i Ellekrattet (Michael Højgård) 
samt Hav-/Kongeørne mærkningerne i Danmark. ZM spørges om forslag til andre emner. HE 
booker Nat.Mus. Der udarbejdes og fremsættes et punkt på generalforsamlingen til politik for støtte 
til fuglestationer, der har ringmærkning på programmet. På valg til bestyrelsen er Kim, Eddie og 
Henning samt suppleanterne Bjarke og Michael.  
 
Ad 5: Der afholdes INTRO-kursus på Blåvand i foråret 2009 (17.-19. april eller 24.-26. april), Bent 
Jacobsen kontaktes (HE ansvarlig). MJH og KSM deltager og Jens Muff Hansen spørges. Jens 
Hjerrilds introduktion til foreningen, sendes til KSM og MJH. 
 
Ad 6: Skagen Fuglestation. HE deltog den 14-16/8 i møde på Skagen arrangeret af DOF-
Nordjylland om at der etableres en fuglestation på Skagen. Det blev af gruppen indstillet, at der 
etableres en fuglestation, og at den formeldt opstartes i forbindelse med fuglefestivalen 2009. Der 
blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af DOF, Frh. Kommune, S&N samt formentlig også 
Friluftsrådet, til hurtigt at arbejde videre med projektet. Der vil blive afsat midler til projektet fra 
DOFs side. 
 
 
Ad 7: Foreningsaktiviteter: Der har ikke været andre arrangementer end de omtalte på sidste 
bestyrelsesmøde. Efterfølgende dog demonstration af ringmærkning i Stavtrup.  
 
Ad 8: Evt. Intet. 
 
 
5.10.2008 
HE  
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Bestyrelsesmøde den 31/1 -2009 hos Henning Ettrup, Højbjerg. 
 
Dagsorden (forslag) 
1: Valg af dirigent og referent (HET) .  
2: Bestyrelsesnyt – herunder økonomi og kontingent. 
3: Projektstøtte til fuglestationer og andre relevante projekter. 
4: Ringmærkerkursus forår 2009 på Blåvand. 
5: Skagen Fuglestation. 
6: Foreningsaktiviteter: Årsmøde, Fuglestationsmøde, CES-møde, Fuglefestival? 
7: Eventuelt. 
 
Ad 1. Til stede: Henning Ettrup (ref.), Lars Hansen, Morten Jenrich Hansen, Kim Skelmose 
Madsen og Mark Desholm (dir.). Afbud: Eddie Fritze, Michael Højgaard Hansen (supl.) og Bjarke 
Laubek (supl.).  
 
Ad 2: Bestyrelsesnyt – Økonomi og kontingent: Henvendelse fra Blåvand (via ZM) om 
fugletemauge i uge 39. Foreningen vil gerne støtte op herom og evt. forsøge at få kontakt til lokale 
ringmærkere – f.eks. mærkning ved Nr. Lyngvig Fyr (MJH). HE kontakter Bent Jacobsen for 
nærmere.  
Økonomi: Økonomien i foreningen er pt. fin med nuværende aktivitetsniveau (indestående dd. 5156 
kr.). Hertil kommer 10.000 kr. fra Friluftsrådet (se nedenfor).  
Kontingent: Der sættes system i kontingentopkrævningen, så der udsendes reminder herom i januar 
måned hvert år. Ringmærkere kontaktes via mail og opfordres til at melde sig ind. Det blev besluttet 
at anbefale til generalforsamlingen, at kontingentet hæves til 200 kr./år for at skaffe midler til 
foreningens støtteaktiviteter (se nedenfor). I den forbindelse evt. oplæg til også at hverve 
støttemedlemmer. Der vil blive forsøgt løbende at supplere egne midler med tilskud fra div. fonde 
ol. 
CES: De sidste midler fra Friluftsrådet anvendes til køb af stænger. HE fremsender regnskab til 
Friluftsrådet får at få refunderet de 10.000 kr. MD kontakter ZM for at høre om koordineringen af 
CES på europæisk plan. HE kontakter Jan Drachmann for at høre om han vil være vores kontakt. 
CES prioriteres stadig som foreningens vigtigste projekt. 
  
Ad 3: Projektstøtte: Det blev på gen.-fors. besluttet, at bestyrelsen kunne fordele 8000 kr. til 
fuglestations-arbejdet. Det blev besluttet i 2009 at tildele Gedser Fuglestation 5000 kr. efter 
ansøgning herfra samt 3000 kr. til Skagen Fuglestation i forbindelse med opstarten heraf. Pengene 
udbetales, når midlerne fra Friluftsrådet er frigivet (Refs. kommentar). 
Generelt vil foreningen gerne kunne støtte interessante projekter fra ringmærkere på baggrund af 
konkrete ansøgninger. 
 
Ad 4: Ringmærkerkursus: Der bliver ikke kursus i foråret, men det forsøges aftalt med Blåvand at 
afholde kursus den 11.-13. sept. 2009). HE kontakter BJ herom. 
 
Ad 5: Skagen Fuglestation: Godt initiativ, som foreningen støtter op om. Er det ok at opfordre/ 
annoncere med, at ringmærkere kan deltage i mærkningen på stationen? HE deltager i møde den 
15/2 på Skagen.  
 
 
Ad 6: Foreningsaktiviteter: Deltager i forskellige offentlige arrangementer, således bl.a. i mærkning 
på Sølyst, Brabrand den 8. feb. 09 og Fuglefestival på Skagen.  
Initiativ tages til fællesmøde mellem fuglestationerne. Interessen undersøges ved MD og HE 
(Skagen). MJH finder ud af hvor der er fuglestationer. 
Foreningen tager initiativ til CES-møde efter sæsonafslutningen i august 09 (HE). 
Årsmøde som sædvanligt på Nat.Mus. Forslag til indlæg: Vendehals, Stor Hornugle, Sorthovedet 
Måge og Hav-/Kongeørnmærkning.  
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Ad 7: Evt. herunder næste møde: Opfordring til at datere oplysninger på hjemmesiden, så de kan 
luges ud, når de ikke længere er relevante.  
Og så spurgte KSM til Ringmærkerhåndbogen. HE ser på mulighederne for at komme videre. 
 
Næste møde: Lørdag den 29. august 2009.  
 
Vi glemte at konstituere os, men jeg foreslår: HE formand og MJH kasserer. 
 
01.02.2009 
HE  
 
REFERAT af Bestyrelsesmøde lørdag den 29/8 kl. 13:00, Gl. Ry 
 

Dagsorden-forslag 

1: Valg af dirigent og referent. HE  

2: Bestyrelsesnyt (ref. fra ZM-møde vedlagt),  

3: Økonomi og kontingent. 

4: Årsmøde 

5: Ringmærkerkursus 2009 på Blåvand (Program vedlagt - vil nogen deltage, er man MEGET 
velkommen). 

6: Foreningsaktiviteter: Fuglestationsmøde, CES-møde, Fuglefestival? 

7: Eventuelt.  

 
Referat:  
Deltagere: Kim Skelmose, Lars Hansen, Morten Jenrich Hansen, Henning Ettrup. 
Fraværende: Mark Desholm (afbud) og Eddie Fritze. 

Ad 1: Valg af dirigent: HE og referent: HE 

Ad 2: Bestyrelsesnyt (ref. fra ZM-møde i marts vedlagt). Skagen Fuglefestival blev aflyst i år 
pga. manglende lokal opbakning i arrangementgruppen. Om den kommer i gang igen næste år 
er pt. uafklaret, så vi afventer udspil. SYF (CES) kører godt, idet der er kommet endnu et site 
med (Ove Sø). ZM koordinerer pt. på europæisk plan, men de vil gerne om vi stiller med 
kontaktperson. Skagen Fuglestation kører kun på halv kraft, da der ikke foretages 
standardiseret ringmærkning (ringmærker har ikke kunnet skaffes!). 

Ad 3: Økonomi og kontingent. Økonomien se udmærket ud, men der skal mere styr på 
medlemsregister og kontingentopkrævning. Vi går efter 50 % medlemskab. Gedser får 
udbetalt 5000. kr. efter ansøgning (i henhold til generalfors. Beslutning). Bestyrelsen har 
besluttet at stille tilskuddet til Skagen på standby (se ad 2). Tilskudsordninger til foreningen 
skal undersøges. 

Ad 4: Årsmøde. Foreningens 10. årsmøde/generalfors. afholdes lørdag den 28/11 kl. 10.00 til 
16.00 på Naturhistorisk Museum. Der forsøges med indlæg om 1) Stor Hornugle/Vandrefalk/ 
Havørn, 2) Nye metoder til ringmærkning (Anders Tøttrup) og 3) CES (Jan Drachmann). 
Følgende er på valg til årets generalforsamling: MD, LH og MJH er på valg. 

Ad 5: Ringmærkerkursus, sept. 2009 på Blåvand (Program vedlagt) – MJH og HET står for 
kurset med assistance fra Mikkel Lausten og Iben Hove. Der er 10 deltagere. I fremtiden skal 
ikke medlemmer betale forhøjet deltagergebyr (x dobbelt medlemsgebyr). 
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Ad 6: Foreningsaktiviteter: Fuglestationsmøde. Der bør afholdes møde med fuglestationerne, 
men kan vi overkomme det? CES-møde. Der forsøges i efteråret gennemført møde (HE). 
Fuglefestival. Vi deltager hvis det igen bliver aktuelt.? 

Ad 7: Eventuelt. Foreningen støtter Michael Ancher i at ZM redegør, hvorfor der ikke må 
mærkes af andre end af Fuglestationen på Skagen – specielt når stationens ringe anvendes. 
ZM kontaktes på baggrund af MA anmodning om at få tilladelsen.  

20.09.2009 

HE 

 

Bestyrelsesmøde den 30/1 -2010 hos Henning Ettrup, Højbjerg. 
 
Dagsorden (forslag) 

1: Valg af dirigent og referent.  

2: Bestyrelsesnyt – herunder konstituering og økonomi 

3: Ringmærkerhåndbogen (Clausjannic) 

4: Etiske ringmærkningsregler (Mark) 

5: CES - hvordan sikre vi at det bliver brugt også i en Europæisk 
sammenhæng 

6: International profil - udveksling af idéer og projekter med vores nabolande 

7: Hvordan øger vi medlemstilgangen? Måske ny hjemmeside? 

8: Foreningsaktiviteter: Årsmøde, CES-møde, Ringmærkerkursus, 
Fuglefestival? 

9: Eventuelt. 

 
Ad 1. Til stede: Henning Ettrup (ref.), Kim Skelmose Madsen og Mark Desholm 
(dir.).  
Afbud: Lars Hansen, Morten Jenrich Hansen, Clausjannic Labuz (supl.), Sigrid 
Ilsøe (supl.) og Kurt Strebel (supl.).  
 
Ad 2: Bestyrelsesnyt: Konstituering: HE Formand; MJH Kasserer. 
Hjemmesiden (bestyrelsen) opdateres og rettes for fejl.  
Hvordan får vi flere medlemmer? Samlet mål sættes til 100 medlemmer. HE 
rykker med personlig mail til tidligere medlemmer. Teksten i ”Fugleåret” 
målrettes foreningens arbejde, med SYF som et af indlæggene.  
Kun medlemmer må deltage i generalforsamlingen – betaling af kontingent kan 
evt. ske ved indgangen til generalforsamlingen. Ved kontingentbetaling er det 
vigtigt, at man meddeler sit navn og evt. licensnr. af hensyn til registreringen. 
Netbank betaling foretrækkes. Kan foreningen få sæde i ringmærkerudvalget? 
Økonomi: Økonomien pt. ok (7030,75 kr. ex. ZM-skyldige beløb), men det 
sætter nogle begrænsninger ved fondsansøgninger. 
Kontingent: Forslag om at kontingentet hæves til 250 kr. Tages op på næste 
generalforsamling. Samtidig ændrer vi kontigentperioden så den følger 
kalenderåret. 
Bestyrelsesarbejdet: Der skal pustes nyt liv i foreningsarbejdet. Faste 
bestyrelsesmøder: Sidste lørdag i januar og første lørdag i oktober (i 2010 dog 
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den 9. oktober) samt sommermøde sidste lørdag/weekend i juni, (2010 den 
26.-27. juni i Bratten. Mark laver oplæg til strategi og rundsender. 
 
Ad 3: Ringmærkerhåndbogen. Pga. vejret forhindrede Clausjannic i at komme 
fik vi ikke gennemgået håndbogen. Det er vigtigt at softwaren er ok? Og så 
handler det pt. om Ringmærkerhåndbogen. Det er vigtigt, at man kan udskrive 
en papirversion. På sigt (gerne kort) er en ny ringmærkerhjemmeside på 
samme platform formentlig aktuel.  
 

Ad 4: Etiske ringmærkningsregler (Mark): Ny version udarbejdes på baggrund 
af 2006-versionen – evt. i samarbejde med Jens Muff. Tages op på næste 
bestyrelsesmøde og forelægges på efterårets generalforsamling. 

 
Ad 5: CES - hvordan sikre vi at det bliver brugt også i europæisk 
sammenhæng. Der bør i foreningsregi etableres en CES-gruppe. Hvad og 
hvordan er ZM’s rolle? Der bør være et institutionelt ophæng (ZM/DMU). Hvad 
er der eventuelt af økonomi i et sådant koncept – og forpligtelser/krav?  
 

Ad 6: International profil - udveksling af idéer og projekter med vores 
nabolande. Er der interesse for og mulighed for økonomisk tilskud til rejser til 
CES/ringmærker-konferencer? Foreningen bør opfordre til, at ringmærkere 
deltager aktivt i møder ude i Europa. 

 

Ad 7: Hvordan øger vi medlemstilgangen? Måske ny hjemmeside? Se pkt. 2. 

 

Ad 8: Foreningsaktiviteter: Årsmøde, Ringmærkerkursus hvert 1½ år (Gedser 
foråret 11), Fuglefestival: Foreningen deltager gerne, hvis det bliver aktuelt 
(HE vil ikke kunne i 2010). Hvem kan?  

 

Ad 9: Eventuelt. Vi bør have fokus på samarbejde med forskningsinstitutioner 
om projekter (som DOF). Årsmøde den 27. november 2010.  

Vi prøver i år at opstarte et mursejlerprojekt i samarbejde med DMU og måske 
ZM – Mark laver oplæg til rundsendelse blandt medlemmer og til hjemmesiden. 

 
Næste møde: Weekendmøde foreslås den 26.-27.juni 2010. 
 
01.02.2010 
HE  
 
 
Referat af bestyrelsesmøde lørdag den 16/10 -2010 kl. 13.00 hos Henning Ettrup 
 
Dagsorden  

1: Valg af dirigent og referent.  

2: Bestyrelsesnyt – herunder økonomi og CES – samt opfølgning fra sidst. 

3: Årsmøde 2010 – Program planlægning: Foruden Stor Hornugle og ringmærkning i Ghana, bliver der 
nok kun plads til præsentation af hjemmeside og håndbogen?  
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4: Præsentation af ny hjemmeside (Clausjannic) 

5: Status på Ringmærkerhåndbogen. 

6. Kurser i foråret? 

7: Eventuelt. 

 

Ad 1: Dirigent og referent (HE).  

Deltagere: Mark Desholm, Lars Hansen, Morten Jenrich Hansen, Henning Ettrup, Clausjannic 
Labuz, Sigrid Ilsøe og Kurt Strebel. 

Afbud: Kim Skelmose 

 

Ad 2: Økonomien er ok (godt 8000 kr.), og foreningen har flere medlemmer end tidligere (59). CES 
afsluttet for i år, desværre med et site mindre end sidste år. Der mangler desværre tilbagemelding 
fra Amager, men de er i gang med indtastning.  De etiske regler færdiggøres (regler for aflivning er 
undersøgt) og rundsendes (Mark) til evt. kommentering og lægges på forumet inden 
generalforsamlingen. Nævnes i årsberetningen, ligesom forretningsplanen får et par ord. Morten 
indkalder til CES/SYFmøde i senvinteren. Der arbejdes på Kasket (”Løber Tryk”). Der arbejdes 
videre med foreningsstøtte via fonde.  

 

Ad 3: Årsmøde 2010 – Program planlægning: Programmet er klar. Der er plads til CES-
gennemgang, men ellers med vægt på hjemmeside og håndbog (med champagne) foruden de 
egentlige indlæg, samt ZMs formiddag. Det undersøges, hvor det evt. vil være muligt at spise 
(Italia?) efter mødet (Kurt) – hvis der er interesse herfor. Tilmelding rykkes frem til senest den 6. 
november. 

 

Ad 4: Præsentation af ny hjemmeside. Clausjannic præsenterede en efterhånden flot hjemmeside, 
som efterhånden er færdig til at sende i luften. Der bliver adgang for bestyrelsen og andre udvalgte 
til at bidrage direkte til siden (administratorer), så ansvaret for siden fordeles på flere. Der findes 
moderatorer med erfaring indenfor de forskellige områder, til at følge forum. I forbindelse med 
årsmødes frigives siden, og erstatter den nuværende. Flot arbejde. 

 

Ad 5: Clausjannic har sparket gang i håndbogen, som ligeledes præsenteres på årsmødet. Der er 
gang i skriveriet af det manglende afsnit. Clausjannic ligger løbende afsnit på siden. 

 

Ad 6. Det undersøges, hvornår der kan afholdes ringmærkerkursus til foråret på Gedser. Hans 
kontaktes (HE). Iben kontaktes vedr. kursus om biometriske mål. Hvornår og hvor? (HE). Ellers 
opfordres til lokalgrupperne afholder og annoncerer lokalarrangementer i foreningsregi. 

 

Ad 7: Eventuelt. Mark laver indlæg om Mursejlere og lys-loggere til hjemmesiden. Der er over 
Europa mørket omkring 100 fugle i år. Der arbejdes på foreningsprojekt. – gerne med sponsorstøtte. 

 

 

Referat af bestyrelsesmøde lørdag den 29/1 -2011 kl. 13.00 hos Lars Hansen 
 
Dagsorden  

1. Valg af dirigent og referent.  
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2. Bestyrelsesnyt – herunder økonomi, årsplan, logo, kontingent (medlemsregistrering), 
nyhedsbrev, merchandise – samt opfølgning fra sidst.  

3. Mindeplade for H.C.Kornelius Mortensen (Mark) 

4. CES/SYF-møde (Morten)  

5. Nyt om hjemmesiden og håndbogen herunder Facebook-navn - brug af Facebook og 
Twitter (Clausjannic).  

6. Fotokonkurrence.  

7. Norske/svenske (andre?) medlemmer.  

8. Kurser i foråret?  

9. Nyt indtastningsprogram til afrapportering.  

10. Årsmøde 2011 – Første forslag til program og evaluering.  

11. Eventuelt. 

 

Ad 1: Dirigent (MD) og referent (HE).  

Deltagere: Mark Desholm (dir), Lars Hansen, Morten Jenrich Hansen, Henning Ettrup (ref) , 
Clausjannic Labuz og Kim Skelmose. 

Afbud: Kurt Strebel og Sigrid Kristrup. 

Ad 2: Økonomi er ok (12.128 kr.), men der skal udsende opkrævninger til kontingent. Kontingent 
(medlemsregistrering) følger året så der udsendes opkrævning 1. januar fremover. I databasen 
indsættes, hvem der aktivt melder sig ud (så de ikke opkræves).  

Merchandise: Der arbejdes på kasket (fra ”Løber Tryk”), og T-shirt til årets ringmærker. Konceptet 
kan løbende udvides. 

Der arbejdes videre med foreningsstøtte via fonde.  

Årsplanen udbygget med generelle emner (flerårige), samt månedsoversigt. 

Logo: Der vælges logo (7.1), men med to fugle, der skal give indtryk af dybde ved at gøre den ene 
sejler mindre. Navnet deles øverst og nederst (Clausjannic).  Tjekkes af grafiker (Kurt Strebel 
spørges).  

Nyhedsbrev: Udgives 3 gange om året, jan., aug., og nov. (og hvis der er behov). Der bliver nyt om 
vejledningen til RingData og CES i det næste nr. (HE, Cj).  Oprettelse af blogs til grupperne og til 
CES. 

Ad 3: Mindesmærke for H.C.Kornelius Mortensen (Mark). Vi arbejder for at hylde den gamle 
ringmærker. Interesserede ringmærkere i Viborg kontaktes for at afsøge mulighederne. 

Ad 4: CES-møde (Morten). Grupperne indkaldes i sidste halvdel af marts på Stavtrup. Udveksling 
af erfaringer, metodeudvikling, organisering, habitat, småartikler mv. 

Ad 5: Hjemmesiden. Nyt layout valgtes. Håndbogen: Cj følger op på manglende artikler. 

Brug af Facebook og Twitter (Cj): Vigtigt medie – især i forhold til de unge. Vi satser ikke på et 
Facebooknavn, men nøjes med linket fra hjemmesiden. 

 

Ad 6. Fotokonkurrence. Cj har lavet pdf-fil én gang pr måned, som kan ses på forum. Vi skal ikke 
låse os fast på udvælgelseskriterier. Hver best.-medlem stemmer på 3 billeder med kort begrundelse 
for valget.  
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Ad 7: Norske/svenske medlemmer. Vore nordiske venner bruger også hjemmesiden. Og det vil 
være fint at udvide kontakten (Cj). Vedtægterne tjekkes for medlemskab af udenlandske (HE). 
Måske også andre (tyske) skal inviteres? 

Ad 8: Kurser i foråret. Gedser til ringmærkerkursus følges op (HE). Hjælpere: Cj, Jens Muff, Rune, 
Jan D. spørges. Biometrisk kursus + rygseler (loggere) – evt. til efteråret? 

Ad 9: Nyt indtastningsprogram til afrapportering RingData. Fremlæggelse af vejledningen (HE).  

Ad 10: Årsmøde 2011 – Første forslag til program og evaluering. Godt møde og godt eftermøde. 
Fortsættes som nu. Opfordring til emner i forum. Havørn et emne. Emneliste samles (HE).   

Ad 11: Eventuelt. Sommermøde 25.-26. juni i Bratten (Mark). Kristi Himmelfart på Skagen til 
fuglefestival, hvis det bliver aktuelt. Ringmærkerforeningen vil gerne repræsenteres i 
fuglestationsudvalget. Mark bringer ønsket videre. 

 

29.01.2011 

HE 

 

Referat sommermøde, 25. juni 2011, Stavtrup 
 
Til stede: Kim, Sigrid, Clausjannic, Morten (dir), Henning (ref.) 
 
Dagsorden 
 
1) Årets gang indtil nu – update fra alle! 
2) Ansøgninger (retningslinier, frister, prioriteringer; Henning) 
3) Hjemmesiden: Facebook – reklameagtige artikler, nye tiltag? (Clausjannic) 
4) Kursus i 2011 og de kommende år – tidsplan og personel (Henning) 
5) Produktion af merchandise, skal være klar til årsmødet (Clausjannic) 
6) Strategi (Mark) 
7) Mindesmærke (Mark) 
8) Rapport fra CES-mødet og årets fangster, nye sites (Morten) 
9) Fotokonkurrencen – kort update (Clausjannic) 
10) Mursejlerprojektet – kort nyt fra Mark, planlægning af genfangsterne juni/juli 2011 
(Hvem vil med ud over Henning og Kim?) 
11) Årets ringmærker – nogle oplagte kandidater? 
12) Skriveweekend/web-kursus (Clausjannic og Henning)- kort update! 
13) Procedure for udsendelse af pressemeddelelser – kort update (Henning) 
14) Fondsansøgninger evt. til Friluftsrådet eller andre (Henning) 
15) Økonomi 
16) Årsmøde 2011 – forslag til indlæg? 
17) Nyhedsbrev 
18) Evt. 
 
 
Referat 
 
1) Kim undersøger 1 af 2 mulige sites, som kunne være på vej i Østjylland.  
Henning deltog i Chr. Hjorts afskedsreception på Amager. En fin begivenhed med mange 
gæster. 
Foreningen har hjulpet fertilitetsklinikken Cryos med anskaffelse af farveringe til mærkning 
deres ”strå”. 
Foreningen deltog igen ved Fuglefestivalen på Skagen – tak for indsatsen Lars. 
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2) For at kunne følge vores budget ønskes ansøgningsfrister den 1. februar og 1. juni. 
Rundsendes via forum til bestyrelsen til behandling. Der må derfor forventes 1 måneds 
behandlingstid. Der udarbejdes retningslinier til hjemmesiden om, hvordan der skal 
ansøges (Clausjannic ansvarlig sammen med Henning).   
Ansøgninger refereres på hjemmesiden når vi har taget stilling, med begrundelse for 
accept eller afslag.   
 
Foreningen kan ligeledes ansøges om brug af vores udstyr. Der skal udformes et 
dokument til brug ved udlån og ansvarlighed (Henning). Der foretages årlig tjek på 
udstyret.   
Foreløbig har vi lydudstyr (Gedser Fuglestation ansvarlig) og klatresele (Kim ansvarlig). 
 
3) Det er best. medl. ansvar, hvis der ”synes godt om” et indlæg på Facebook – 
tilkendegivelsen anvendes kun til ringmærkningsrelaterede sider. 
Artikler lægges på Facebook for at få noget pr. til foreningen. 
 
4) Ringmærkerkursus på Gedser Fuglestation. Kursus i uge 35 eller uge 39 (Iben og 
Gedser tjekkes, Jens Muff spørges) (Henning). 
Biometri- og scorekursus (1-dagskursus). Dagskurser kan evt. afholdes som 
regionalkurser. Der foreligger dog forespørgsel til Blåvand om dette kursus, men dato 
endnu uafklaret. 
Ringmærkerkurser afholdes skiftevis på Gedser og Blåvand. Det bør overvejes, om der 
kan afholdes ”blandede” kurser. Kursusdeltagelse koster 500 kr. 
 
5) Produktion af merchandise, skal være klar til årsmødet (Clausjannic). Kasket (cab) er i 
forsøgstest – der rykkes for status. Logo med mursejler påsættes.  
Års-ring til Årets ringmærker udarbejdes. 
Derefter overvejes andre muligheder, f.eks. ringmærkertrøje.  
 
6) Strategi (Mark) - udsættes 
 
7) Mindesmærke (Mark) - udsættes 
 
8) Godt CES-møde i foråret. Referat foreligger. Der er indmeldt nyt site i Vejlerne (tjekkes 
om det kører (Clausjannic)). CES England kontaktet, Jan Drachmann indmeldt som 
kontakt, men endnu ingen tilbagemelding. 
Besluttet, at vi afholder CES-møde på Fyn næste år (Jacob Sterup). Data er under 
bearbejdning. 
 
9) Indtil videre kun få der oploader billeder til fotokonkurrencen, så der er ikke billeder for 
februar og marts.  
 
10) Mursejlerprojektet. Af 18 mærkede i 2010 er pt. 4 genfanget, 2 i Nyborg og 2 i 
Bjødstrup. Der forsøges i juli genfanget yderligere fugle. 
 
11) Årets ringmærker –oplagte kandidater efterlyses i det kommende nyhedsbrev.  
 
12) Clausjannic vil gennemføre ”kursus” i joombla.sidst på sommeren på Gedser.  
Der bør laves mødekalender på siden. 
 
13) Procedure for udsendelse af pressemeddelelser – kort update (Henning) 
Udsat. Kjeld Hansen eller Jan Skriver kontaktes for evt. hjælp. 
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Referat bestyrelsesmøde, 8. oktober 2011, Højbjerg 
 
Til stede: Sigrid, Lars, Clausjannic, Morten (dir), Henning (ref.) 
Afbud: Kurt, Kim og Mark 
 
Dagsorden 
 
1) Årets gang indtil nu – update fra alle! 
 
2) Økonomi 
 
3) Årsmøde 2011 – forslag til indlæg? Ottenby (Simon Sigaard), Mursejlerprojektet -  
Lysloggere (Mark). Flere?? 
 
4) Ansøgninger om foreningsmidler (retningslinier, frister, mv., (Henning) 
 
5) Kursus i 2012– tidsplan og personel (Henning) 
 
6) Merchandise (Clausjannic) 
 
7) Rapport fra årets CES- fangster (Morten) 
 
8) Fotokonkurrencen – kort update (Clausjannic) 
 
9) Produktion af ÅRSRINGE og kandidater til årets ringmærker – nogle oplagte 
kandidater? 
 
10) Opfølgning fra sidst (se referat fra junimødet). 
 
11) Evt. 
 
 
Referat 
 

1) Offentlig ringmærkning den 25. sept. På 6 lokaliteter (Blåvand, Gulstav, Nr. Lyngvig, 
Hanstholm, Gedser, Brabrand) med besøg af ca. 260 meget interesserede 
deltagere. Det giver deltagerne en rigtig god oplevelse. 
Med på jubilæum for Naturcenter Sølyst, Brabrand i starten af sept. 
Fangst af Mursejlere med lysloggere. 
Efterårskursus aflyst pga. for få tilmeldte, men foreningen var repræsenteret på 
stationen og havde en fin weekend. 
Der er indkøbt lydanlæg, klatresele og digitalvægt til udlån. 

 
2) Økonomi: Økonomien ser fin ud, ca. 12.000 kr. i kassen. Der disponeres efter at der 

sættes beløb af til produktion af merchandise (se pkt. 6). 
 
3) Årsmøde og generalforsamling 2011: Forslag til indlæg er Ottenby ved Simon, 

Satellitmærkning af Kortnæbet Gås (Rune), Havørnemærkning (LUR) og/eller 
Mursejlermærkning (Mark, Anders T.). Lars, Morten og Mark på valg. Lars overvejer 
opstilling. Indkaldelse og lokalebestilling (Henning). 
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4) Ansøgning om foreningsmidler: Det er besluttet, at der bliver 2 ansøgningsperioder, 
15. januar og 1. juni, så de kan behandles på årets 1. og 2. bestyrelsesmøde. 
Ansøgningspapiret færdiggøres (Henning og Clausjannic). 

 
5) Ringmærkerkursus 2012: Forslaget er den 27.-29. april på Gedser Fuglestation. 

Aftales med relevante. Kontakt skabes mellem de interesserede og lokale A/B-
mærkere. 
Andre mulige kurser (for øvede) kan være biometri (Iben spørges).  

 
6) Merchandise: Clausjannic han fået tilbud. Der satses på 30 t-shirt,15 cap og 15 flis-

huer samt løst mærke. Der investeres op til 8000 kr. som hentes hjem igen via salg. 
 
7) CES: projektet kører med 5 sites. Der mangler indrapporteringer fra Amager og 

Ravnstrup og Tarup. Disse efterlyses. Data opsamles, og bearbejdning afklares 
med Jan. Der skal følges op på det internationale arbejde. 

 
8) Fotokonkurrence: Der skal opfordres til, at mærkeren/fotografen skriver 

kommentarer til billedet, som præsenterer kendetegn, en detalje eller andet relevant 
(f.eks. vingeformel). Det giver billederne større værdi. Alternativt skriver ”redaktør” 
relevante bemærkninger. 

 
9) Årsringe og årets ringmærker: Årsringe anskaffes i den store type til en udgift på ca. 

1500 kr. Årets ringmærker er valgt med begrundelse, at han har mærket målrettet 
gennem mange år, formidlet ringmærkningen godt og deltaget i offentlige 
arrangementer. 

 
10) Opfølgning fra sidst: Pressemeddelelser opfølges, ansøgninger afventer 

databearbejdning. 
 

11) Eventuelt: Nyhedsbrev under udarbejdelse. Sigrid skaffer lokale til gruppemøde 
efter årsmødet. Oversigt over brugere af hjemmesiden til årsmødet (Clausjannic). 
Nyhedsbrev udarbejdes med fotos, CES, årets ringmærker mv.  

 
08.10.2011. 
Henning 
 
Næste møde sidst i januar, dato aftales efter generalforsamlingen. 

 

 

 


